
ACTE  PLE ORDINARI  
DATA  31 DE MARÇ  DE 2009 
HORA  9 DEL VESPRE  

  
 

ORDRE DEL DIA PRESIDENT: L’Il�lm. Alcalde 
Ignasi Giménez Renom 

- Antònia Pérez Ballonga. 
- Aleix Canalís Alsina. 
- José Eduardo González Navas. 
- Jordi Carcolé García. 
- Óscar Lomas Cortés. 
- Josefa Martínez Romero. 
- Glòria Massagué Casals. 
- Joan Creus Oliveras. 
- Mercè Giménez Renom. 
- Gemma Perich Vidal 
- Mercè Vallès Corominas.  
- Mercè Carbonés Hernández 
- Lluís Manuel López Alarcón  
- José Antonio López Espinola 
- Montserrat Gatell Pérez 
 - Jordi Roman Clusella   
 - Xavi Arderius Matas 
 -  Elisenda Alemany Gutiérrez  
 - Jordi Permanyer Bellmunt 
- Oriol Papell Torras 
- Juli Boadella Vergés 
  Secretari  

  
   1.- Aprovació, si s’escau, de l’esborrany de  
        l’acta de la sessió anterior. 
    
   2.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i  
       dels acords de la Junta de Govern 
    
   3.- Integració en el Consorci Hospitalari de  
        Catalunya. 
 
   4.- Intervenció de la concessió per a la gestió  
         del servei de l’aparcament soterrat de la  
         Plaça Major i de les zones blaves, 
 
   5.- Moció 30 anys d’Ajuntaments democràtics 
 
   6.- Moció sobre el carrer Puig de la Creu 
 
   7.- Moció sobre la Xarxa nacional de cinemes 
 
   8.- Assumptes sobrevinguts 
 
   9.- Suggeriments i preguntes 
 - Mercè Custodio   

   Interventora acctal   
     

 
Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament Ple, el Sr. 
President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
 

1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ 
ANTERIOR. 
       

  Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 

2.- DECRETS DE L’ALCALDIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN  
     LOCAL. 

 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 147 del dia 25 de febrer al 206 del dia 25 de 

març de 2009. Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions del dia 3, 10, 17 i 24 de març de 2009. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
 



 3.- INTEGRACIÓ EN EL CONSORCI HOSPITALARI DE CATALUNYA 
 
Vist que el Consorci Hospitalari de Catalunya és una entitat pública de caràcter local i base 
associativa, que té el seu origen en el moviment municipalista. Es va constituir legalment l’ 
any 1983. La seva funció és promoure l’ atenció a les persones des dels sistemes de salut i de 
serves socials de responsabilitat pública. 
Vist que els associats al CHC són ens locals ( ajuntaments, diputacions, consells comarcals...) i 
entitats proveïdores de serveis de salut i/o socials, que formen part del sistema públic català a 
través del SISCAT (XHUP, centres d’ atenció primària, Sociosanitari i centres de salut mental). 
Totes les entitats són de caràcter públics i/o sense ànim de lucre. 
Vist que el CHC promou l’ atenció a les persones donant suport a les entitats que es dediquen 
a l’ atenció a les persones des d’ uns sistemes de salut i de serveis socials de responsabilitat 
pública, de proximitat, de qualitat i sostenibles. 
Vist que pot ser d’ interès d’ aquest Ajuntament integrar-se en aquest Consorci. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA:  
PRIMER.- Sol�licitar, previs els tràmits oportuns, que s’ acordi l’ adhesió a l’ associació 
Consorci Hospitalari de Catalunya, amb efectivitat a partir del mes d’abril  com a membre de 
Ple dret de l’ esmentat ens. 
SEGON.- Acceptar els seus Estatuts, amb els drets i obligacions esmentats en els mateixos. 
TERCER.- Facultar al Sr. Alcalde per subscriure els documents necessaris per l’ efectivitat dels 
acords. 
Defensa la proposta la regidora de Salut i Benestar Social, Sra. Mercè Giménez, PSC, i diu 
que es proposa la integració en el Consorci Hospitalari de Catalunya de l’Ajuntament de 
Castellar del Vallès com a associats. El consorci hospitalari és una entitat pública de caràcter 
local i base associativa que té el seu origen en el moviment municipalista. Es va constituir 
l’any 1983 amb la seva funció que és promoure l’atenció a les persones des dels sistemes de 
salut i de serveis socials de responsabilitat pública. És una entitat potent, reconeguda en tot el 
sector, solvent i molt ben considerada; està constituïda per 102 associats, la majoria d’ells 
municipis. La finalitat de l’associació és aprofitar el coneixement i experiència de tot l’equip 
professional per assessorar-nos alhora de definir polítiques socio-sanitàries en el nostre 
municipi, l’assessorament en el planejament d‘equipaments necessaris per a gent gran i 
discapacitats, també consultoria de suport tècnic en àmbits jurídics, econòmics, formació i de 
salut laboral a nivell de l’Ajuntament i altres i de consultoria o assessorament permanent a 
nivell de gestió de serveis i dispositius socio sanitaris i socials.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
        4.- INTERVENCIÓ DE LA CONCESSIÓ PER A LA GESTIÓ DEL SERVEI DE  
              L’APARCAMENT SOTERRAT DE LA PLAÇA MAJOR I DE LES ZONES BLAVES. 
 
Vist que per Decret de l’Alcaldia núm. 148/2009, de 26 de febrer s’incoà  expedient per a 
determinar l’incompliment de TIFERCA, SA, les seves obligacions respecte al contracte de 
gestió del “servei de l’aparcament soterrat de la Plaça Major i de les zones blaves dels 
voltants”, i també per tal de determinar el grau de pertorbació que se’n derivi d’aquest 
incompliments,  per a l’administració i pels usuaris, i si s’escau acordar la intervenció del 
servei, d’acord amb les disposicions del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis de les 
Corporacions Locals. 
ATÈS que TIFERCA, S.A., amb NIF A61679775 és l’empresa concessionària de la gestió “del 
servei públic de l’aparcament soterrat del Mercat de la Plaça Major i de les zones blaves del 
seu entorn” per acord de l’Ajuntament en Ple del dia 26 d’octubre de 2004. 
Vist que el servei entrà en funcionament el dia 18 de febrer de 2008 i que s’acrediten a 
l’expedient greus incompliments contractuals que posen en perill la prestació del servei, que es 
recullen en l’informe del cap de la Unitat de Comerç i Indústria d’aquest Ajuntament del 19 de 
febrer i en l’informe del cap de la Policia Local del dia 20 de febrer. 



Vist que dels anteriors informes es desprèn que no es presta el servei a determinades hores 
del dia, ni a les nits, ni en dies festius, que les zones blaves no estan controlades per ningú, 
cosa que porta a detectar un quasi abandonament de fet del servei, no donant les garanties de 
seguretat imprescindibles per a un servei d’aquesta naturalesa. 
Vist que de la premsa diària es recullen les notícies que el grup HERMERETIK amb seu a 
Barcelona, ha presentat concurs d’acreedors de l’empresa del seu grup TIFERCA, S.A., pels 
problemes acuciants  de Tresoreria.  
Vist que dels antecedents es desprèn una evolució dels fets que s’han agreujat aquest darrers 
dies a l’incidir negativament en la prestació del servei, a tal punt que l’Ajuntament ha tingut 
que restaurar puntualment el servei amb personal municipal, en dies assenyalats, el 8 i el 19 
de març, quan es celebraven actes i activitats rellevant. Que la pròpia Policia ha tingut que 
tancar les portes de l’aparcament davant l’absència del seu personal. 
ATÈS el que disposa l’article 261 de la Llei de Contractes del sector públic, 30/2007, de 30 
d’octubre, al qual concorda l’article 166 de l’antiga Llei de Contractes de les administracions 
públiques. 
ATÈS el que disposa l’article 254 i següents del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis, 
aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny. 
ATÈS el que disposa l’article 41 del Plec de condicions econòmic – administratives sobre el 
segrest o intervenció del servei. 
Vist l’informe de Secretaria. 
Vista la memòria de la Regidoria d’Economia i Règim Interior. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Constatar que existeixen greus circumstàncies tècniques i jurídiques per a 
determinar el segrest temporal de la concessió a TIFERCA, SA; del servei d’aparcament 
soterrat de la Plaça Major i de les zones blaves del municipi”, i la seva intervenció. S’observa 
els següents incompliments que es qualifiquen de mot greus: 

- només resta l’encarregat del servei, dels quatre o cinc treballadors que faria falta per a 
desplegar totes les prestacions 

- no es controles les zones blaves. 
- No es respecten els horaris d’obertura de l’aparcament,  ni el migdia ni el vespre, per la 

qual cosa el servei no es realitza de manera ininterrompuda. 
- No s’obra el pàrking els diumenges i dies festius 
- No hi ha servei de disponibilitat nocturna d’entrades i sortides de l’aparcament 
- No es vigila l’aparcament soterrat 
- No es té constància que es realitzin els adequats manteniments de les instal.lacions    

SEGON.- Constatar que els anteriors incompliments deriven una pertorbació molt greu del 
servei – aquest és quasi bé inexistent, i quasi en estat d’abandonament – que és una infracció 
greu que implica la intervenció del servei a l’empara del que disposa l’article 257 apartat 2 a 
del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis. A més aquests incompliments poden comportar 
lesions a la seguretat i als interessos legítims dels usuaris que pot donar peu a una altre causa 
d’intervenció prevista en el mateix article, apartat 2.d). 
TERCER.- Requerir al concessionari TIFERCA, SA, que restableixi el servei amb totes les seves 
prestacions, amb normalitat, i amb plena i total  conformitat amb les condicions del contracte, 
abans del 10 d’abril. Transcorregut aquest termini sense el restabliment del servei s’hagi 
portat a terme amb les suficients garanties o persisteixi la situació d’abandonament,  
s’autoritza a l’Alcaldia a fer efectiva definitivament el segrest del servei i la seva intervenció, 
facultant també a l’Alcaldia  a adoptar  les mesures pertinents per a executar-la, i a resoldre 
qualsevol recurs que al respecte es pugui presentar. 
QUART.- Aprovar  les següents condicions de l’intervenció: 

- durant un termini màxim de dos anys. 
- Es designa com a interventor tècnic al senyor Ricard García, Cap de la Unitat de 

Comerç i Consum, que dirigirà el servei 



- L’explotació s’efectuarà per compte i risc del concessionari, sense perjudici que aquest 
haurà d’abonar a l’administració els danys i perjudicis que ens hagi irrogat 

- La intervenció durarà el termini assenyalat, si bé l’Alcaldia podrà aixecar-la si estima 
que el concessionari es trobés en condicions de prestar el servei, i aquest així ho 
demanés. 

El Regidor d’Economia Sr. Oscar Lomas, pel PSC, presenta la proposta de segrest del servei 
d’aparcament i zones blaves. Per Decret d’Alcaldia del dia 20 de febrer es va obrir un 
expedient, a la vista dels informes de la Policia Local i de la Unitat de Comerç Indústria, per les 
irregularitats detectades, no ha respectat els horaris d’obertura de l’aparcament soterrar ni 
l’ha vigilat degudament i no té a disposició del servei el nombre de treballadors que serien 
necessaris per al seu bon funcionament.  
A partir de la incoació de l’expedient es va donar el termini d’audiència a l’empresa 
concessionària perquè subsanes el errors, i en vista que són uns fets considerats com a molts 
greus i no s’ha restablert el servei, aquestes circumstàncies fan que l’Ajuntament tingui 
competència legal per portar a terme el segrest de la concessió a Tiferca. Aquest segrest pot 
ser per un període màxim de dos anys tot i que es pot aixecar la intervenció per Decret 
d’Alcaldia, si s’estima que el concessionari es trobés en condicions de prestar el servei, i 
aquest així ho demanés. 
Les prestacions s’efectuaran per compte i risc del concessionari, per tant a partir del segrest 
de la concessió tots els ingressos revertiran en benefici de l’Ajuntament, i paral�lelament s’ha 
iniciat un procediment negociat per establir una nova concessió que gestioni el servei 
municipal de l’aparcament soterrat de la plaça Major i de les zones blaves de la Vila. 
En torn d’intervencions el Sr. Xavi Arderius,  per l’Altraveu, i diu, avui portem a Ple una 
proposta arrel de l'incompliment en la gestió de l'aparcament de la plaça major i la zona blava 
per part de TIFERCA. Si amb aquesta empresa només hi hagués aquest problema, avui el 
nostre discurs s'acabaria aquí, però ja sabem que TIFERCA junt amb el seu company de viatge 
Greco, que comença a tenir problemes económics també, últimament marquen l’agenda i el 
calendari del nostre municipi. És per això que una vegada més recordarem en aquest ple coses 
que des de l'Altraveu ens preocupen, que ja hem denunciat en d'altres ocasions i no ens 
cansarem de fer-ho mentre no es resolguin correctament. 
L'assemblea de l'Altraveu demanem també, la intervenció a Can Bages per fer una ordenació 
segons els interessos del municipi. Les constructores que estaven realitzant les obres es van 
desacreditar incomplint reiteradament el projecte inicial, el pla de seguretat, la gestió de 
residus i la destrucció innecessària de l'entorn. Ara a més la Junta de Govern deixa perdre 
6000m2 d'una de les parcel�les per equipament municipal per ubicar la depuradora química. Si 
aquest equipament mai s'havia previst per part dels promotors en el Pla Parcial ara no ha de 
ser el municipi el que en surti perjudicat, l'impacte que generà aquesta depuradora a 60m del 
torrent i a 130 del mas de Can Bages, no val els 200.000 euros amb que segons vostès 
justifiquen la cessió. 
Lo exposat demostra que l'aliança de l'Equip de Govern amb les empreses promotores ha estat 
un fracàs, cal recordar que en la Junta de Compensació tots junts van votar en contra la 
compactació del polígon.  
La falta de previsió de la Regidoria, que ha mostrat sempre una connivència amb els errors 
que s'anaven produint a les obres, minimitzant-los, implica deixadesa de funcions. La 
Regidoria i l'equip de govern han de vetllar pels interessos del  municipi, aquest és el mandat 
de l'electorat. 
Pensem que un cop urbanitzat, el polígon quedarà en mans del municipi i per tant tots els 
problemes que ara no es prevegin després s'hauran de resoldre des de l'ajuntament. Per tant 
cal que l'ajuntament dirigeixi i controli les obres, no com s'ha fet fins ara on la falta d'interès 
ha fet que ni el propi regidor d'urbanisme conegués qui era l'encarregat de seguretat d'unes 
obres d'aquesta magnitud.  
També volem recordar, el dia que ens vam reunir amb l'Alcalde i el Regidor de projectes 
estratègics, els vam explicar que els plànols del projecte d'urbanització no reflectien la realitat 
del torrent, que hi mancava un estudi d'impacte ambiental, que l'estudi de mobilitat no 



complia la llei i ens van confessar que aquest projecte encara no se l'havien mirat mai, ells 
però el dia 5 de novembre de 2007 ja havien aprovat definitivament la urbanització del 
polígon. 
Ara, degut a la crisi econòmica tenim l'oportunitat de redreçar aquesta actuació purament 
especulativa i de refer el projecte. Demanem a l'equip de govern que actuï com a tal i que 
recondueixi el projecte fent-lo menys agressiu amb l'entorn, més raonable i que es treballi per 
no continuar amb la absurda destrucció de l'entorn d'aquest indret. 
Al Ple del més de setembre, ja vam denunciar les esquerdes que les obres fetes per TIFERCA 
van causar al col�legi Immaculada, unes esquerdes que no van ser fruit de l'atzar. TIFERCA 
que ja es trobava en una situació econòmica delicada i per estalviar-se diners, va fer el mur de 
contenció sense seguir els criteris tècnics que s'indicaven en el projecte. TIFERCA van estar 
incomplint les condicions de seguretat permanentment, les excavadores passaven al costat 
dels nens i nenes, els operaris tallaven peces i continuaven treballant al seu costat i els 
camions no complien el compromís de no circular a les entrades i sortides de l'escola.  
La mala gestió d'aquesta empresa i la falta de control per la Regidoria d’Urbanisme, ha fet que 
aquest curs el centre educatiu no hagi pogut disposar dels 650 m2 on hi ha 4 aules i un 
gimnàs.  
- Com és possible que la situació d'aquest centre educatiu després de tan de temps encara no 
s'hagi resolt? No ha donat prou motius TIFERCA per actuar aquí també? 
Quan vam denunciar l'incompliment de l'ordenança municipal en relació a la superfície dels 
habitatges, vostès van ser molt diligents per canviar el nom de la cosa, quan el que s'havia de 
canviar era la superfície. Vostès, els representants del municipi van permetre fer la trampa i 
van regularitzar un projecte que incomplia la llei per la qual hem de vetllar.   
No cal donar tantes facilitats als que no compleixen, només especulen i no respecten el 
benestar del municipi. 
Avui decideixen intervenir en la gestió dels aparcaments bàsicament per una qüestió 
econòmica. Estaria bé que més enllà de les motivacions econòmiques, que no neguem siguin 
importants, també trobessin d’altres motivacions per actuar, per exemple la conservació de 
l'entorn i l'educació. Hem posat molts elements sobre la taula per començar a treballar, i per 
nosaltres resulta incomprensible no obtenir respostes. 
Ja per acabar demanem que s'informi amb detall i es faci pública tota la informació relativa a 
aquesta nova situació en que ens trobem. No fa massa es van aprovar els pressupostos que 
marcaran l'acció de govern d'enguany, però ara es veuran condicionats per una nova situació 
econòmica fruit en bona part de la crisi. La ciutadania també hem de saber que fan amb els 
nostres diners. Així doncs aprofitem l'Actual, aquest mitjà de comunicació que paguem entre 
tots, per que ni que sigui de tant en tant informi de coses que interessen a la ciutadania i no 
només del que interessa al govern. Està bé explicar coses d’esports però els temes cabdals pel 
municipi han de tenir més difusió, i sobretot més plural. 
El Sr. Alcalde intervé per fer unes aclaracions de la intervenció anterior, i diu que es va fer 
una comissió informativa per tal d’explicar la situació de la plaça Major, i de com quedava 
després que l’empresa Tiferca fes una suspensió de pagaments, així doncs la informació ja 
s’havia donat per endavant. I pel que fa a l’aliança entre l’Ajuntament i Grego-Tiferca, dir que 
avui és una mostra fefaent que quan no es dona un servei municipal en condicions, el que cal 
fer és denunciar, rescatar i gestionar a partir d’ara a través de l’Ajuntament, i no ho fem per 
motivacions econòmiques, ho fem perquè s’està prestant un mal servei. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
          5.- MOCIÓ 3O ANYS D’AJUNTAMENTS DEMOCRÀTICS  
 
Els municipis democràtics complim 30 anys d’història en els que tots plegats hem treballat per 
transformar-los i convertir-los en els espais comuns que són avui. Tant els que van assumir la 
responsabilitat de la gestió municipal aquell 1979, com els que ho han anat fent al llarg 
d’aquests 30 anys, ho han fet des de la vocació del servei públic i l’ entrega per complir cada 
any amb les noves necessitats de la ciutadania, tinguéssim o no les competències. Des dels 



primers Ajuntaments constituïts al 79 fins a avui, molts homes i dones s’han implicat i han 
treballat pels seus veïns. Però el 30 é aniversari de la democràcia local és potser una bona 
oportunitat per reconèixer especialment la tasca desenvolupada per aquells que van constituir 
els primers consistoris. Aquells que, en un moment històric tant complicat com el que s’obria, 
van construir de zero el que han estat les bases per a tota la feina posterior. 
En aquests any hem avançat i hem avançat molt. Però també són molts els aspectes que 
queden per treballar. El més important, segurament, el del finançament. En 30 anys de 
democràcia locals els Ajuntaments no hem viscut ni una sola revisió del nostre sistema de 
finançament. Hem avançat gràcies a un nou Estatut que ens reconeix per primera vegada 
competències pròpies. Però aquestes competències comporten unes obligacions que, tot 
sovint, no podem assumir per manca de recursos. Els Ajuntaments reivindiquem, amb força i 
amb una sola veu, una nova Llei de finances locals. 
Els temps i les necessitats han canviat, però si hi ha una constant en els 30 anys 
d’administració local és el que mou els Ajuntaments: la vocació de servei a la ciutadania. És 
per això que hem de fer un pas més i fer autènticament partícips d’aquesta gestió i els nostres 
veïns i veïnes. Hem de treballar per apropar la política local a les persones, apropar-los el que 
hem fet en 30 anys i el que volem fer en els anys que vindran. Tant el dia del municipi com en 
concret la celebració dels 3 anys ha de ser una celebració ciutadana, de la que hi puguin 
participar els veïns i veïnes. Amb aquesta voluntat, l’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Organitzar  exposicions informatives 
SEGON.- Participar  en la celebració organitzada per la Federació de Municipis de Catalunya i 
l’Associació Catalana de Municipis, en col�laboració amb la Diputació, de reconeixement de 
celebració dels 30 anys d’Ajuntaments democràtics i reconeixement als efectes del 79. 
TERCER.- Demanar a la Generalitat de Catalunya en nom de la Comissió Promotora d’Electes 
dels del 1979, que concedeixi la Creu de Sant Jordi  al senyor Manuel López Lozano, que fou el 
primer Alcalde democràtic d’Abrera durant el mandat 1979-1983. López Lozano va ser ferit per 
un impacte de bala de la Guàrdia Civil  mentre feia de mediador en un conflicte laboral en una 
empresa del polígon industrial Can Sucarrats, i a causa de l’impacte va quedar postrat en una 
cadira de rodes. Manuel López Abrera va esdevenir un símbol de la transició política, i una 
motivació per a molts companys i companyes de l’època. 
El Sr. Alcalde després de fer la lectura del manifest explica que en Junta de Portaveus s’ha 
acordat amb els grups de Convergència i Unió i ERC, el fet de fer una lectura d’aquesta moció, 
que està consensuada entre les dues entitats municipalistes, l’Associació Catalana de Municipis 
i la Federació Catalana de Municipis. 
En torn d’intervencions per l’Altraveu la Sra. Elisenda Alamany  diu que celebrem 30 anys  
d’eleccions democràtiques i aquesta ha de ser la commemoració no només d’ una lluita 
institucional sinó també la dels moviments socials. Per si sola, la lluita des de les 
administracions no porta a la transformació de la societat. És més, de vegades aquesta fins i 
tot pot tenir un efecte dissuasiu sobre la població que espera que realment les institucions 
compleixin les seves expectatives o il�lusions. 
Sense un moviment organitzat al carrer, la lluita institucional no pot servir sinó per legitimar 
unes administracions que existeixen per gestionar moltes vegades els conflictes socials en 
benefici d’aquella classe que té el poder.  
Per posar un exemple de fins on arriba la separació de la classe política de la ciutadania en el 
cas de Castellar una cosa tan simple com el fet que el ciutadà pugui participar al ple va ser 
una proposta feta per part de L’ Altraveu i que no va comptar amb el suport de qui governa 
amb una por que encara no entenem.  
Celebrem aquests 30 anys recordant també que al llarg d’aquest període hem pogut 
desencisar-nos amb els criteris polítics que han anat conformant-se i enyorem aquell esperit 
dels primers homes i dones sortits per fi de la foscor franquista i amb tanta feina per fer 
partint des de l’ ostracisme. Elecció rere elecció hem après què és això de la democràcia i 
també hem pogut constatar com aquest sistema de govern de vegades també és força injust. 
Tan injust que en nom de la democràcia podem viure per exemple com és el cas del regidor 



adscrit a Castellar que ara per ara té la clau de govern negant una premissa bàsica per a la 
democràcia; el diàleg, el consens. 
En 30 anys, hem tingut temps per adonar-nos que la llibertat democràtica no és propietat de 
ningú i no resideix en una cadira que suposa l’ ingrés mensual d’ una aportació econòmica. La 
celebració de la democràcia pot tenir moltes cares i és per això que en aquest sentit L’ 
Altraveu donarà la seva el 25 d’ abril en una jornada que pretén reivindicar el paper del teixit 
social als municipis i una altra manera de fer política. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
          6.-  MOCIÓ SOBRE EL CARRER PUIG DE LA CREU 

 
El Pla de millora de l’accessibilitat al nucli antic de Castellar contempla la remodelació 
progressiva dels carrers d’aquesta zona de la població. 
Els carrers del nucli antic es converteixen en vies de plataforma única, suprimint les barreres 
arquitectòniques per tal de fer-los més accessibles i segurs pels vianants.  
Seguint aquesta línia el carrer Puig de la Creu es va remodelar per convertir-se en via de 
plataforma única. 
La forta pendent  i la ubicació d’una Llar d’Infants justament en el tram més estret del carrer fan 
que hi hagi una problemàtica afegida que va en detriment de l’accessibilitat i la seguretat dels 
vianants, dels veïns i dels nens/es, pares i mares usuaris de la llar d’infants. 
Per donar solució a aquesta problemàtica l’Ajuntament va  senyalitzar aquest carrer com una via 
de pas restringit a vehicles de veïns/es i serveis. 
Aquesta senyalització era el primer pas per implantar posteriorment les solucions tècniques 
adients per tal de que fos efectiva l’esmentada mesura de pas restringit. 
La comunitat educativa, conjuntament amb l’Ajuntament està treballant per implantar camins 
escolars segurs a les escoles de Castellar i el camí escolar del CEIP Emili Carles Tolrà ja ha entrat 
en funcionament amb una valoració  molt positiva per part de tothom. 
Tenint en compte totes aquestes consideracions, proposem al Ple de l’Ajuntament l’adopció del 
següent  
ACORD: 
Adoptar les mesures adients pel que fa a la senyalització i implantació de solucions tècniques 
en el carrer Puig de la Creu per tal de que sigui un carrer peatonal, i el pas estigui restringit a 
vehicles de veïns/es i serveis. 
El Sr. Oriol Papell per ERC defensa la proposta 
S’obra un torn d’intervencions amb la Sra. Montse Gatell, per CiU, i diu que aquesta proposta 
ens situa una altra vegada davant un conflicte que ja es conegut, i nosaltres creiem que és de 
difícil solució. Tal i com ja han manifestat els mateixos veïns, cap dels governs municipals dels 
darrers anys hi ha posat una solució contundent. Jo puc dir que la manca d’una actuació 
contundent no ha estat en tot cas mai desídia ni temor a la presa de decisions, aquests actes 
han respós a un fet més profund i és que no hi ha una solució satisfactòria ni tant sols per a la 
majoria dels veïns del carrer Puig de la Creu. De tal manera que cada cop que preníem una 
decisió o bé estàvem a punt d’executar-la, a instàncies d’uns veïns, uns altres ens demanàvem 
just al contrari. ERC és proposa avui el tancament del carrer per a vianants i nosaltres creiem 
que això podria ser negatiu per altres carrers del voltant i possiblement podria ser una solució 
excessiva, no ho sabem del cert perquè no s’ha aprovat, però podríem estudiar-ho. 
Per tant estaríem d’acord en fer un estudi de la mobilitat de tot el casc antic i es valoressin 
tècnicament les possibilitats diverses que hi ha, pel que fa al carrer Puig de la Creu. Ara bé no 
ens volem abstreure de l’origen d’aquesta proposta, que és la proposta del pas de vehicles 
bàsicament que van a l’escola bressol Can Casamada, per tant és un conflicte entre veïns. Així 
doncs demanen que es reguli aquest debat perquè no es converteixi en el debat de quin veí té 
raó i quin no. Nosaltres no hi veiem tots els avantatges en aquesta proposta i ens consta a més 
a més que no és una proposta consensuada amb tots els veïns, per tant ens abstindrem en la 
votació a l’espera d’una proposta unificada, o d’unes valoracions tècniques que portin llum sobre 
aquest tema, uns propostes i valoracions que podrien ser fruït d’un procés de participació 



comunitària, que ens consta a més a més que té preparat l’equip de govern, estaríem d’acord en 
que es tornés a col�locar la placa, que es va treure, si així ho volen els veïns, per tant entenen i 
admeten que no aportem cap solució a aquest tema i  tampoc hi veiem una sortida clara, tal i 
com he dit, el nostre vot serà l’abstenció. 
Per part de l’Altraveu, intervé la Sra. Elisenda Alamany, i diu que avui es presenta a ple una 
proposta feta per part dels veïns del carrer Puig de la Creu i que recull la moció del grup d’ 
Esquerra Republicana. Els grups de l’ oposició hem estat els transmissors de la seva 
problemàtica quan creiem que ningú millor que els propis veïns haurien defensat els seus 
interessos si poguessin participar als plens. Avui hem sabut que es començarà un procés 
participatiu a inciativa del grup socialista la qual cosa celebrem i esperem que no dilati encara 
més la voluntat de les persones que viuen al carrer Puig de la Creu.  
Votarem a favor d’ aquesta moció sense deixar de reivindicar una vegada més la importància que 
la política local no es distanciï de la ciutadania. 
El Sr. Alcalde pren la paraula per dir al grup de l’Altraveu que existeixen altres canals de 
comunicació que són obvis i evidents, s’han fet reunions amb els veïns del carrer Puig de la Creu, 
una altra cosa és que els veïns ho valorin positiva o negativament, és cert que a través d’un altre 
grup municipal han presentat aquesta proposta de resolució, que de ben segur que tirarà 
endavant, es canviarà la senyalització, però de totes maneres difícilment trobarem una solució 
sinó la construïm entre tots els agents implicat, per tant es vol iniciar un procés de participació  
ciutadana, per entenem que ha de ser un intent per prendre una decisió tenint en compte tots 
els elements. 
Per acabar el Sr. Oriol Papell per ERC, intervé per dir valorem positivament aquest pas que fa 
l’equip de govern d’acceptar la proposta i també de reposar la senyalització que hi havia, i 
restem a l’espera d’aquest debat posterior per poder decidir quina és la solució tècnica ha 
adoptar. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA, AMB EL SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:    CINC      ( 5) dels regidors d’ERC, Altraveu i regidor no adscrit 
                    Vots en contra: CAP       (  0)    
                    Abstencions   :  SETZE   ( 16) dels regidors del PSC i CiU 

 
       7.-    MOCIÓ SOBRE LA XARXA NACIONAL DE CINEMES 
 
Castellar del Vallès no disposa actualment d’una programació estable de cinema. Si bé es fan 
algunes exhibicions de pel�lícules, no estem inclosos en cap xarxa de distribució que ens 
permeti poder gaudir de pel�lícules acabades d’estrenar o de contrastat interès. 
Hi ha moltes pel�lícules catalanes i també d’altres cinematografies, sovint guanyadores de 
festivals, que tenen dificultats d’estrena al nostre país, o que tenen molt poca divulgació per la 
impossibilitat de trobar sales on es puguin exhibir. 
S’està treballant per crear una xarxa de sales de cinema fidelitzades arreu de Catalunya, en 
les quals poder passar pel�lícules per al gran públic durant tot l’any. 
En aquest circuit comercial d’exhibició es projecten pel�lícules catalanes o en versió doblada al 
català. 
Per formar part d’aquesta Xarxa Nacional de Cinemes s’ha de concertar, mitjançant un 
contracte amb la empresa d’exhibició cinematogràfica, la sala per poder-hi passar pel�lícules 
de manera regular i periòdica. Això no ha d’afectar els altres usos i compromisos de la sala 
fora dels dies pactats per a la projecció de les pel�lícules. 
Considerem molt important que els castellarencs i castellarenques puguin gaudir d’una 
programació regular i estable de cinema, i per això proposem al Ple de l’Ajuntament l’adopció 
dels següents  
ACORDS: 
PRIMER.-  L’adhesió de l’Ajuntament de Castellar del Vallès a la Xarxa Nacional de Cinemes 
per tal de disposar a la nostra població de cinema propi per poder dur a terme una 
programació regular i estable de cinema en català. 



SEGON.- L’adhesió de l’Ajuntament de Castellar del Vallès a la Xarxa Nacional de Cinemes es 
concretarà mitjançant la signatura d’un contracte amb la empresa NPA Nous Projectes 
Audiovisuals  que es la encarregada de la exhibició de pel�lícules en les sales que formen 
part de la Xarxa Nacional de Cinemes. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer dona lectura a la proposta. 
El Sr. Alcalde intervè tot dient que la proposta es retirarà de l’ordre del dia a l’espera que es 
produeixi una reunió entre l’Ajuntament i l’empresa NPA Nous Projectes Audiovisuals, que 
s’encarrega d’exhibir les pel�lícules en les sales que formen part de la Xarxa Nacional de 
Cinemes. 
LA PROPOSTA ES RETIRA  

 
 
8.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 

 
8.- No n’hi ha  
 
 9.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 
El Sr. Alcalde explica que la pregunta del grup de l’Altraveu sobre els censos ha quedat 
contestada en Junta de Portaveus. 
Tot seguit el Sr. Xavi Arderius,  de l’Altraveu pren la paraula per fer el següent suggeriment:  
A la parada de transport públic del carrer Tarragona fa un temps s’hi va posar una plataforma 
perquè els usuaris tinguin més facilitat alhora de pujar i baixar del bus, donat que hi ha uns 
contenidors de deixalles i a més a més els aparcaments dels cotxes en bateria, l’autobús no 
pot apropar-s’hi, caldria trobar-hi una nova solució. Continua dient que també i aprofitant la 
paret del camp de futbol fer-hi un porxo. 
Contesta el Sr. Alcalde que ja està previst retirar la plataforma i també ja s’ha encarregat 
una marquesina 
Per CiU intervé la Sra. Montse Gatell per demanar una informació sobre quines són les 
accions que es porten a terme per solucionar les obres de l’escola la Immaculada, sabem i 
estem al cas de tota la problemàtica, però seria convenient saber les gestions que s’han portat 
a terme i quins compromisos ha adoptat l’equip de govern. 
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent tres quarts de deu del vespre, s’aixeca 
la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el 
Secretari, amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 

 


